
 

 

 

Referat 
Skolebestyrelsesmøde 

 

Sted: Åmoseskolen 

Tid: Tirsdag d. 26. marts 2019 kl. 19.00-20.45 

 

 

 

 

Indkaldte:  

 
Henrik Boelsgaard, Helle Philipsen, Stine Bønløkke, Lene Brunsborg, Louise Haugsted 

Jeanette Kæseler, Dorthe Middelhede, Peter Lukassen, Helle Krogh, Lone Raben, Lene 
Pedersen, Hanne Raahauge, Dorthe L. Nielsen, Dorthe Lægdsgaard og Betina Folke 

 

Afbud: Lene Brunsborg og Dorthe L. Nielsen 

 Dagsorden:  
 

 

16/2019 Til godkendelse: Dagsorden 

Ad. Godkendt. 

 

17/2019 Til godkendelse: Referat  

Ad. Godkendt. 

 

18/2019 Til orientering og forventningsafstemning: Hvad er en skolebestyrelses opgaver og 
kompetencer? PPT udsendes. 

Ad. Betina gennemgår de udsendte slides over den lovmæssige ramme for bestyrelsens arbejde.  
Overordnede værdier er et vigtigt punkt at tage fat i, og her er det er vigtigt, at huske at de værdier,   
der er udstukket fra kommunens side, altid skal følges.  Visionsdialog for den ”nye” specialskole      
tages op som et punkt på næste bestyrelsesmøde. Alle er enige om, at det er rart at modtage 
nyhedsbreve. Bestyrelsen sender fremadrettet månedsbrev ud, hvor de enkelte medlemmer skiftes     
til at skrive månedsbrevet. Jeanette udarbejder en skabelon til månedsbrev, og en rækkefølge af     
hvem, der skal skrive hvornår. Der drøftes relevansen af ekstern deltagelse i bestyrelsen. Helle K 
fortæller, at Åmoseskolen tidligere har haft interne medarbejdere til at deltage på bestyrelsesmøder. 

Her har der været repræsentanter fra de enkelte afdelinger, ressourcepersoner m.fl. Betina fortæller,, 
at begge dele er en mulighed. Vi aftaler, at der udarbejdes et udkast til en årskalender for arbejdet i 
bestyrelsen. Jeanette foreslår, at vi fremadrettet får rullende valg til skolebestyrelsen. Det kommer     på 
som et punkt til debat og beslutning på næste møde.  

 

19/2019 Til orientering: Budget og regnskab 

Ad. Der er forslag om, at budget og regnskab fremadrettet kommer på som et punkt en gang pr.    
kvartal. Betina vil i tilfælde af der sker noget ekstraordinært sørge for at orientere bestyrelsen. 

 

20/2019 Til debat og beslutning: Hvilke faste punkter skal dagsordenen for møder indeholde? 

Ad. Forslag om ”flexpunkt”, hvor der kan orienteres, komme forslag til dagsordenspunkt til kom-  
mende møde. ”Nyt fra…” kan være et tidsrøvende punkt. Vi aftaler, at der fremadrettet vil være tids-
ramme på punktet. 

 

21/2019 Nyt fra forældre og skoler: 
 



Nyt fra ledelse på Åmose/Sønderager 
Ad. Åmose har ansat en pædagog til afdelingen for elever med autismespektrumforstyrelse. Ansæt-   tel 
telsen bliver fra den 01.05.19. I sidste uge havde vi besøg af personalegruppen fra autismeafdeling-    
en fra Sønderager og i dag har vi haft besøg af forældrekredsen. Nuværende elever fra afdelingen for 
autismeafdelingen på Åmoseskolen samles i bygning 6, og eleverne fra Sønderager får bygning 4 og  
bygning 11. Der er nogle af de afskedigede medarbejdere på Åmoseskolen der i er i praktik på almen 
folkeskole.  Dorthe H.L fortæller, at medarbejderne fra autismeafdelingen på Sønderager overvejen-   
de var positive over det de så på Åmoseskolen. Stemningen blandt forældrene i dag var positiv.  
Nyt fra med. repr. Åmose/Sønderager 
Ad. Hanne fortæller, at medarbejderne fra Sønderager er spændt, på hvor de som medarbejdere bli-  
ver placeret. Helle K fortæller, at kolleger er ramt i forhold til uvished for fremtiden og også er 
påvirkede af afskeden, der venter i forhold til de afskedigede medarbejdere. Peter fortæller om 
værksteder for eleverne, der vil blive søsat nu. Generelt for medarbejderne fra begge skoler gælder,     
at der foretrækkes større grupper af elever og flere voksne end mindre grupper og færre voksne. 
Nyt fra formanden 
Ad. Jeanette har været i kontakt med tandlægen fra Sønderager. Eleverne der pt. går på tandklinik-   
ken kan fortsætte der eller fortsætte ved privat tandlæge. Der vil fortsat være tandbørstning. Jeanet-   
te har været i kontakt med Sven Nørgaard vedr. referater fra byggeudvalget. Det er et internt 
arbejdspapir og er derfor ikke offentligt tilgængeligt. Sven vil afholde møde med Betina og Jeanette. 
Jeanette fortæller om Terminalen (tidl. Kulturfabrikken), som kunne være relevant for de ældste         
elever fra Sønderager i forhold til spejling og bevægelse. 
Nyt fra forældre repr. 
Ad. Louise har fået henvendelse fra forældre til elever i afd. C vedr. fastspænding. To forældre har       
oplevet manglende/forkert fastspænding af deres barn. Louise tager kontakt til forældrene og beder 
dem om at kontakte Lene P. Louise oplever, at hendes søn ikke ser ordentlig ud, når hun henter ham. 
F.eks. at blusen ikke er blevet skiftet. Betina opfordrer Louise til at skrive det i kontaktbogen eller 
kontakte skolens ledelse. Vi vender tilbage til klassen vedr. dette. 
      

22/2019: Til orientering, debat og beslutning: Evaluering af Inklusionsstrategiens kapitel 4. (Bilag) 

Ad. Udkastet fra Jeanette og Stine rundsendes til bestyrelsens medlemmer til kommentering. Evt. 
kommentarer rettes til Jeanette og Stine senest mandag den 01.04. 

Lone sender udkastet ud. 
 

 

 

 

 

 

 

Referent 

Lone Raben  

 


